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                           Center za zaslužne profesorje in upokojene visokošolske učitelje  
      
 

ZAPISNIK  
seje IO, ki je potekala 9. oktobra, 2023, s pričetkom ob 15.00 uri preko spletne aplikacije ZOOM. 
 
 
Prisotni: zasl. prof. dr. Peter Glavič, izr. prof. dr. Lučka Lorber, red. prof. Jožica Knez Riedl,  izr. prof. dr. 
Marjeta Ciglenečki, dr. Darja Piciga, zasl. prof. dr. Zmago Turk, zasl. prof. dr. Dušanka Mičetić Turk, zasl. 
prof. dr. Silvo Devetak, zasl. prof. dr. Rudolf Pušenjak, zasl. prof. dr. Elko Borko in Nataša Marinič Petrovič. 
Svojo odsotnost opravičili: zasl. prof. dr. Miroslav Rebernik, red. prof. dr. Boris Cizelj, red. prof. ddr. Matjaž 
Mulej. 
 
Dnevni red: 

1. Potrditev zapisnika in pregled sklepov zadnje seje 
2. Poročilo o poteku kandidacijskega postopka  za volitev vodstva Centra za naslednje mandatno 

obdobje 
3. Priprava Poročila za novembrsko sejo Skupščine 
4. Pregled načrtovanih aktivnosti v oktobru: 
• Promocija knjige pod naslovom Priložnost za medgeneracijsko sodelovanje: starosti prijazna 

Univerza v Mariboru, prva v Sloveniji in v regiji. 
               Dogodek bo v četrtek, 19. oktobra 2022 ob 11.00 uri, Glazerjeva dvorana        
              Univerzitetne knjižnice Maribor. 

• Med univerzitetni posvet na temo »Vseživljenjsko učenje in pomen socialne gerontologije«.  
• Medgeneracijsko sodelovanje, FE, Jurij Avsec, oktober 2023 
• Spletni obisk Pravne fakultete ali FGPA 
5. Razno 

 

K tč 1) 

Potrdimo dnevni red današnje seje in pregled sklepov prejšnjih sej.  

Vodja zasl. prof. dr. Peter Glavič pove, da imamo dva zapisnika in sicer z dne 27.6.2023 (s Klubom 

upokojenih profesorjev Reka) 

Bili so sprejeti trije sklepi: 

- Profesorje Reke se seznani z delom našega CZPUVU 

- Sprejme se pobuda članov  centrov, da se vzpostavi medsebojno sodelovanje (je že teklo prej) 

- Člani CZPUVU se seznanijo z delovanjem Kluba upokojenih profesorjev Reka 

24.5.2023 

- konferenca IRDO-izvedena 

- Sestanek z novim vodstvom trajnostno družbeno odgovorne univerze (vodja centra je vzpostavil kontakt 
a do srečanja ni prišlo – v teku); 
 
- poročila vodje skupin nismo prejeli, razen prve skupine; danes smo prejeli še poročilo dr. Picige. (sklep je 
delno realiziran); 
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- sestanek v vodstvom FE (realizirano); 
 
- predavanje »Predlog zakona o prostovoljnem končanju življenja« (realizirano) 
 

SKLEP 1: Zapisnik in poročilo o izvršitvi sklepov sta sprejeta. 

K tč 2) 

Zasl. red. prof. dr. Peter Glavič pove, da smo prejeli nekaj pisnih potrditev članov, in sicer zasl. red. prof. 

Zmaga Turka, izr. prof. dr. Lučke Lorber in izr. prof. dr. Jožeta Nemca, da so pripravljeni delati še naprej. 

Veliko članov je mnenja, da naj ostane sedanje vodstvo.   

Red. prof. dr. Jožica Knez Riedl pove, da je pripravljena sodelovati, da bi delovali tako učinkovito, osebno 

želi krajše zapisnike in dokumente, ki so navedene sedaj v zapisniku, kot prilogo.  

Red. prof. dr. Jože Gričar podpre sedanje člane. 

Vodja centra pove, da bi bilo dobro, da bi bil član IO še kakšen mlajši upokojeni profesor. 

Izr. prof. dr. Marjeta Ciglenečki, pove, da je spremljala pošto, da se IO potrdi v enaki sestavi, kot je deloval 

do sedaj, to je tudi njeno mnenje. Center je veliko dosegel, mora pa biti volja članov, da ostanejo. 

Zasl. prof. dr. Zmago Turk pove, da je povabil k članstvu zasl. prof. dr. Ivana Krajnca, sam povezuje svet za 

starejše tudi sodeluje  v odboru upokojenih zdravnikov v Ljubljani, iščemo skupne ideje, na kakšen način bi 

lahko pomagali starejšim predvsem pa tudi intelektualcem, ki potrebujejo logistično podporo. 

Vodja centra pove, da je obema novo imenovanima zaslužnima profesorjema posredoval vabilo za 

vključitev v CZPUVU. Odziva zaenkrat ni. 

Red. prof. dr. Dušanka Mičetič Turk pove, da prihaja iz MF saj se je pričelo novo študijsko leto in nekaj 

težav, vendar je uspelo ustanoviti Inštitut za adolescentno medicino. Do zdaj so organizirali 4 module 

izobraževanja za pediatre, družinske zdravnike, ginekologe, psihologe, vsi ki sodelujejo na področju 

adolescentne medicine. Sedaj teče priprava za četrti modul. Vsi prispevki se objavijo v zborniku. Potrebe 

otrok adolescentov in starostnikov so več ali manj podobne, zato lahko to v kakšni raziskavi povežemo in v 

evropskem združenju zaslužnih profesorjev je tudi odbor, ki ga vodi prof. Erlih iz Hamburga. Ta odbor ima 

nalogo, da poveže potrebe otrok in starostnikov. V tem odboru tudi sodelujem na njihovo povabilo. 

Red prof. dr. Rudi Pušenjak je mnenja, da smo vsi v takih letih, da si ne bi želeli dodatno naložiti 

obremenitev. 

Red. prof. dr. Elko Borko pove, da je predsednik Medico historične sekcije, dva sestanka, proslava ob 100 

letnice rojstva prim. Nade Dolenec v Lenartu in preko župana vzpostavili druge stike in je zelo obremenjen, 

predlaga, da ostane dosedanje vodstvo.  

Izr. prof. dr. Lučka Lorber pove, da je izražena podpora in strinjanje vseh članov Izvršnega odbora Centra, 

da nadaljuje z delom s tem, da se vodja še ni dokončno opredelil. Ker je tudi veliko članov Centra predlagalo, 

da sedanje vodstvo Centra nadaljuje svoje delo, bi bilo prav, da nadaljujemo delo na začrtanih programskih 

smernicah. Vodji centra je zagotovila vso osebno podporo in pomoč pri delu, prav tako tudi s strani 

strokovne koordinatorice Centra, Nataše Marinič Petrovič. Tudi če se po letu ali dveh ugotovi, da je delo res 

prenaporno, se lahko takrat naredi sprememba. 

Izr. prof. dr. Lučka Lorber predlaga, da se pripravi možnost izvedbe volitev oz. glasovanja tudi v elektronski 

obliki, če ne bodo člani iz opravičenih razlogov (predvsem zdravstvenih) morali biti prisotni. To varovalo ima 

svojo utemeljitev.  
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Vodja centra pove, da mora biti prisotnih 10 članov. Sestali bi se pred skupščino. Predlog je 13.11.2023. 

Dnevni red pa je potrebno prej uskladiti, načeloma teden dni  prej in ga moramo potrditi. 

Nataša Marinič Petrovič pove, da 13. novembra 2023 poteče članstvo članom.  

Sklep: Skupščina Centra bo organizirana v ponedeljek, 13. novembra ob 10.00 uri v prostorih Rektorata 

UM. 

Sklep: Dnevni red skupščine se potrdi na seji IO, ki bo v ponedeljek, 6. novembra ob 10.00 uri preko 

spletne aplikacije ZOOM. 

K točki 3) 

Dr. Darja Piciga pove, da na področju okolja ni bilo veliko aktivnih članov, vendar predvideva, da se bo 

zanimanje povečalo, ker so okoljski in podnebni izzivi čedalje bolj pereči (primer katastrofalnih avgustovskih 

poplav). S sistemskim pristopom k reševanju problematike poplav v Sloveniji se bodo ukvarjali na 

ustanovnem dogodku (launch event) slovenskega stičišča za sistemsko inoviranje (System innovation 

Slovenia Hub), online, 6. novembra. Najava dogodka, na katerem se bomo povezali tudi z regijami, sledi v 

kratkem. Dr. Piciga je povabila k udeležbi na dogodku in morebitni vključitvi v stičišče.  

V aktivnostih delovne skupine Varstvo okolja so se osredotočili na večletna in celo večdesetletna 

prizadevanja EU in Slovenije za razreševanje podnebnih in okoljskih izzivov v širšem okviru trajnostnega 

razvoja. V letu 2023 pa poteka tudi priprava naslednjega globalnega poročila o stanju okolja na planetu 

Zemlja, GEO-7. Izhodišča poročila (https://www.unep.org/geo/global-environment-outlook-7) se skladajo s 

ključnimi ugotovitvami in priporočili, ki so jih predstavili do sedaj – lahko bi rekli, da jih na kratko povzemajo.  

UNEP, Okoljski program Združenih narodov, v uvodni predstavitvi GEO-7 strni zaskrbljujoče ugotovitve o 

prešibkem delovanju človeštva za razreševanje okoljskih izzivov: sedanje politike ne morejo slediti hitrosti 

degradacije okolja, s katero se soočamo danes. Zaradi tega se soočamo s trojno planetarno krizo podnebnih 

sprememb, izgube biotske raznovrstnosti in onesnaževanja.  

GEO-7 bo torej predstavil različne poti reševanja sedanjih okoljskih izzivov človeštva. Prevideni so tudi 

modeliranje in analiza scenarijev socialno-ekonomskih vplivov (tako pozitivnih kot negativnih) različnih poti 

rešitev. Kot v napovedniku poudarja sopredsedujoči Sir Robert Watson: predstavili bodo rešitve, ki bodo 

dejansko dobre za blaginjo ljudi. Dr. Piciga priporoča ogled 1-minutnega napovednika 

(https://www.youtube.com/watch?v=RYkkjA66AsY).  

 

K točki 4) 

Izr. prof. dr. Lučka Lorber pove, da so člani prejeli vabila na promocijo monografije »Priložnost za 

medgeneracijsko sodelovanje: starosti prijazna Univerza v Mariboru, prva v Sloveniji in v regiji«. Prireditev 

bo potekala v tednu medgeneracijskega sodelovanja, v  UKM Maribor, 19. oktobra, 2023 ob 11.00 uri, v 

Glazerjevi dvorani, da lahko pridejo člani še iz Ljubljane in Primorske. UKM nas je umestila v program in s 

tem smo dobili zagotovljene prostore in promocijo. Zasl. prof. dr. Peter Glavič bo predstavil 4-letno 

delovanje CZPUVU, kot vodja centra in glavni urednik publikacije, sledi nagovor odgovorne urednice izr. 

prof. dr. Lučke Lorber, ki bo predstavila vsebino monografije in povzela objavljene prispevke. Izr. prof. dr. 

Marjeta Ciglenečki bo predstavila likovno opremo, grafična dela umetnika Bojana Golije. V imenu založnika 

bo publikacijo predstavil tehnični urednik Jan Perša. Rektorja bo zaradi odsotnosti na rektorski Podonavski 

konferenci zastopal prorektor za razvoj kakovosti in razvojne projekte, red. prof. dr. Bojan Dolšak. Prireditve 

se bo udeležila tudi prof. dr. Janja Hojnik, ki je za nas skrbela v prvem 4-letnem mandatu.  

Nagovor bo imela tudi Nomi Hrast, prorektorica za študentske zadeve, v smislu medgeneracijskega 

sodelovanja in kot avtorica prispevka. Zasl. prof. dr. Peter Glavič je povabil k pozdravni besedi predsednika 

https://www.unep.org/geo/global-environment-outlook-7
https://www.youtube.com/watch?v=RYkkjA66AsY
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Društva univerzitetnih profesorjev Maribor prof. dr. Zdravka Kravanjo, kot tudi ravnateljico  UKM, Dunjo 

Legat, ki je z nami sodelovala vsa ta leta. Na promocijo knjige vabimo vse tiste, ki so z nami aktivno 

sodelovali.  

Izr. prof. dr. Lučka Lorber seznani prisotne s predlogom delitve 150 izvodov tiskane publikacije in izdajo v 

elektronski verziji. Zasl. prof. dr. Jože Gričar je podal idejo, da bi naredili knjigo povzetkov in predstavitev 

angleških tekstov, ki so v publikaciji.  Žal to terja dodatno delo in sredstva, če bi bila izvajalka Univerzitetna 

založba. Vodja Centra predlaga, da to izvede delovna skupina, ki jo vodi zasl. prof. dr. Jože Gričar. Spletno 

publikacijo angleških prispevkov se nato objavi na spletni strani oz. povezavah, da bomo lahko do tega vira 

dostopali ter se tako predstavimo partnerjem, s katerimi sodelujemo v mednarodnem prostoru. 

Promocijska služba UM bo povabila tudi medije. 

Dr. Vlasta Stavbar bo kot glavna in odgovorna urednica Časopisa za zgodovino in narodopisje predstavila 

knjigo v njihovi publikaciji.  

Zasl. prof. dr. Peter Glavič se zahvali izr. prof. dr. Lučki Lorber in sodelavcem za izčrpno in obsežno delo ter 

trud, da smo dobili lep vsebinski zaključek našega dela v tem mandatnem obdobju  in tudi vir, ki ostane za 

zgodovino.  

• Med univerzitetni posvet na temo »Vseživljenjsko učenje in pomen socialne gerontologije«.  
 

• Zasl. prof. dr. Ludvik Toplak je podal iniciativo, da bi meduniverzitetno sodelovali na področju 
vseživljenjskega učenja in socialne gerontologije. Posredoval nam je gradivo njihovega projekta, ki 
je financiran od Norway Grants preko Ministrstva za kohezijo in regionalni razvoj. Kontaktna oseba 
je dr. Polona Pangrčič, Alma Mater Europaea. Na spletnem sestanku z izr. prof. dr. Lučko Lorber, ki 
je bil 28.9. je bilo dogovorjeno, da se na naslednji sestanek, predvidoma konec oktobra povabi: izr. 
prof. dr. Nives Ličen, FF UL, doc. dr. Danielo Lahe, FF UM in izr. prof. dr. Majo Mezgec, Univerza na 
Primorskem. Z dogovori sestanka bodo člani IO seznanjeni na naslednji seji.  

 
• Medgeneracijsko sodelovanje, FE, Jurij Avsec, oktober 2023 

 
Izr. prof. dr. Lučka Lorber pove, da bo pristopila k realizaciji sklepa, da se v jesenskem času srečamo s 

študenti Fakultete za energetiko UM. Z red. prof. dr. Jurijem Avscem bo dorekla termin obiska v Krškem, 

kjer bi študentom predstavili naš center in našo vizijo sodelovanja z mladimi. Izr. prof. dr. Lučka Lorber 

pripomni, da bo osebno sodelovala in posredovala vabilo, če bi želel še kdo sodelovati. 

• Spletni obisk Pravne fakultete ali FGPA 
 

Vodja centra pove, da imamo predviden še obisk Pravne fakultete ali Fakultete za gradbeništvo, prometno 

inženirstvo in arhitekturo UM. Izr. prof. dr. Lučka Lorber doda, da je na dnevu UM prejela povabilo dekanice 

Fakultete za turizem v Brežicah. 

Sklep: Izr. prof. dr. Lučka Lorber dogovori spletno srečanje z izr. prof. dr. Marjeto Rangus, dekanico 

Fakultete za turizem v Brežicah. 

K tč 5) 

Dr. Piciga poda zamisel, da bi CZPUVU skupaj s partnerji, kot je slovensko društvo Rimskega kluba, lahko 

izvedel javno predstavitev knjige. Zasl. red. prof. dr. Peter Glavič zamisel podpre, kot vodja centra in 

delovne skupine Inovativen trajnostni in družbeno odgovoren razvoj se bo tudi angažiral pri tej aktivnosti.  
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Seja je bila zaključena ob 16.30 uri. 

 

Vodja CZPUVU        Koordinatorica dela CZPUVU 

Zasl. prof. dr. Peter Glavič      Nataša Marinič Petrovič 


